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[Ministeren for skatter og afgifter] 
skal der lægges vægt på, om det samlede ind- 
skud er over 25.000 kr. 

For det andet skal fradragene fordeles 
over en periode på 10 år, hvis den årlige 
præmie til en pensionsordning med løbende 
udbetalinger eller til en rateforsikring i pen- 
sionsøjemed overstiger 25.000 kr. og præmie- 
betalingsperioden er mindre end 10 år. 

Hensigten med de omtalte ændringer er at 
holde anvendelsen af de pågældende fra- 
dragsregler inden for en ramme, der kan an- 
ses for rimeligt begrundet ud fra de pensi- 
onshensyn, som har motiveret reglerne. 

Lovforslaget vil medføre en vis forøgelse 
af skatteprovenuet; men som det nærmere er 
forklaret i bemærkningerne til lovforslaget, 
er det ikke muligt at udarbejde et underbygT 
get skøn over merprovenuets størrelse. Efter 
lovforslagets § 2 får ændringerne virkning fra 
den dag, lovforslaget er fremsat i folketinget, 
altså den 21. juni 1979. Jeg tillader mig i øv- 
rigt at henvise til bemærkningerne til lovfor- 
slaget, som jeg hermed anbefaler til en velvil- 
lig og hurtig behandling i det høje ting. 

Ministeren for skatter og afgifter (Anders 
Andersen): 

Jeg skal tillade mig for det høje ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om, afgift 
af  visse olieprodukter. 

(Lovforslag nr. L 227) 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift 

af  benzin. 
(Lovforslag nr. L 228). 
Forslag til lov om afgift af  gas. 
(Lovforslag nr. L 229) 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift 

af  elektricitet. 
(Lovforslag nr. L 230) 
Forslag til lov om ændring af  lov om to- 

baksafgifter. 
(Lovforslag nr. L 231) 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift 

af charterflyvning. (Forhøjelse af  afgiften). 
(Lovforslag nr. L 232). 
Forslagene er et led i regeringens samlede 

politik, der bl. a. omfatter en finanspolitisk 
stramning. 

Ved udformningen af denne stramning er 
tyngdepunktet lagt i energiafgifterne, fordi 
stort set hele det danske energiforbrug indfø- 

res fra udlandet. De foreslåede indgreb har 
således også en energipolitisk baggrund gå- 
ende ud på at opnå begrænsninger i energi- 
forbruget. 

Lovforslagene vedrørende energiområdet 
omfatter forhøjelser af de eksisterende afgif- 
ter på følgende energiformer: benzin, olie og 
elektricitet. 

Jeg må her nævne, at de momsregistrerede 
virksomheder allerede efter det gældende 
system friholdes for olieafgiften -  og dermed 
også for forhøjelsen. Som noget nyt vil den 
kollektive trafik nu også blive inddraget un- 
der friholdelsen. For elafgiftens vedkommen- 
de er det i øjeblikket således, at momsregi- 
strerede virksomheder kan få tilbagebetalt 
den del af afgiften, der overstiger 100.000 kr. 
årligt. Efter forslaget bliver det således, at 
disse virksomheder helt friholdes for afgiften, 
altså ikke alene for forhøjelsen, men også for 
den gældende afgift. Det gælder dog ikke 
den del äf erhvervslivet, der afsætter tjene- 
steydelser, som ikke har med vareproduktion 
m. v. samt hotel- og restaurationsvirksomhe- 
der at gøre. På dette område -  vel hovedsa- 
gelig hvad man kalder de liberale erhverv -  
bliver der ikke tale om afløftning af elafgif- 
ten. 

Som et supplement til afgifterne af benzin, 
olie og el er foreslået en ny afgift på gas. 
Her går forslaget ud på fuldt ud at friholde 
erhvervslivet for afgiftsbelastning. 

De øvrige to lovforslag drejer sig om en 
forhøjelse af afgiften af cigaretter og afgiften 
af charterflyvning. For cigaretternes vedkom- 
mende skal jag anføre, at afgiften senest er 
ændret ved augustforliget i 1977. Den siden 
da stedfundne løn- og prisstigning ligger til 
grund for den nu foreslåede forhøjelse, der i 
øvrigt giver plads til dækning af øgede om- 
kostninger i handelsleddene. Forslaget vedrø- 
rende charterflyvning skal bl. a. ses i lys af 
den tilsvarende afgift i Norge og Sverige; 
ved forslaget kommer den danske afgift nær- 
mere på den norske og svenske afgift. 

Det ville være ønskeligt, om de foreslåede 
forhøjelser kunne træde i kraft snarest. De 
fornødne ændringsforslag herom vil naturlig- 
vis blive fremsat. 

Med disse bemærkninger skal jeg anmode 
om en velvillig og hurtig behandling af lov- 
forslagene. 
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Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Der er ikke mere at foretage i dette møde. 

Der er foretaget ændringer i følgende ud- 
valg: 

Kommunaludvalget (1/6 79): 
Udtræder: Hagen Hagensen 
Ny stedf.: Keld Andersen 

Retsudvalget (6/6 79): 
Udtræder: Bollmann 
Ny stedf.: Melchior 

Markedsudvalget (8/6 79): 
Udtræder: Erlendsson 
Ny stedf.: H. C. Hansen 

Markedsudvalget (15/6 79): 
Udtræder: Glistrup 
Nyt medlem: Maisted 

Folketingets næste møde afholdes lørdag den 
23. juni kl. 9.00. 

r 

Angående dagsordenen kan jeg henvise til 
den i salen opslåede dagsorden. 

Så kan jeg allerede nu til orientering med- 
dele, at det er sandsynligt og venteligt, at det 
møde, der var bebudet til på tirsdag for at 
tage stilling til indstillingen fra udvalg til 
valgs prøvelse vedrørende EF-valgene, vil 
finde sted onsdag i stedet. 

Mødet hævet kl. 9.19 

761 Ft 


